



World Ninepin Bowling Association SECTION NINEPIN BOWLING CLASSIC

Stellenausschreibung: Sportdirektor (m/w/d)
Organisation: Ninepin Bowling Classic (NBC)

Beginn der Tätigkeit: 01.04.2027

Bewerbungsfrist: 30.09.2026

Über die NBC

Die Ninepin Bowling Classic (NBC) ist der internationale Dachverband zur Vertretung und Organisation des Classic-Kegelsports. Zur Steuerung, Fortentwicklung und Ausrichtung unseres internationalen Wettkampf- und Sportbetriebs suchen wir zum 01. April 2027 eine engagierte und fachlich qualifizierte Persönlichkeit für die Position des Sportdirektors (m/w/d).

Ihre Aufgaben (gemäß § 5.6 der Geschäftsordnung)

Der Sportdirektor ist zuständig für:

- Die Koordinierung der sportlichen Interessen der NBC sowohl innerhalb der NBC als auch im Verbund mit den Mitgliedsverbänden.
- Die Fortentwicklung des Kegelsports durch Ausarbeitung und Einbringung von Vorschlägen zur Änderung der Sportordnung der NBC.
- Die Einberufung und Leitung des Sportausschusses als dessen Vorsitzender.
- Die sportliche Gesamtleitung der Wettbewerbe der NBC und damit die regelmäßige Teilnahme an internationalen NBC-Wettbewerben und -Meisterschaften sowie die Vertretung der NBC bei offiziellen Sitzungen und Sportveranstaltungen
- Die Ausarbeitung der sportlichen Daten für die Ausschreibungen der von der NBC veranstalteten internationalen Wettbewerbe und Meisterschaften.
- Die Mitwirkung bei der Aus- und Fortbildung der Schiedsrichter sowie im Prüfungsausschuss.
- Die verantwortliche Leitung und Koordinierung der Mitarbeit des Referenten für Sport.
- Die Erfassung der Ergebnisse und Bestleistungen bei Wettbewerben der NBC für statistische Zwecke.
- Die Führung, den weiteren Aufbau und die Fortentwicklung der Datenbank der NBC.
- Die Führung der Welt- und Grand-Prix-Ranglisten sowie die Ausstellung der Ranglistenkarten.

Ihr Profil

- Sprachkenntnisse: Verhandlungssicher in Englisch und/oder Deutsch in Wort und Schrift.
- Fachkompetenz & Erfahrung: Umfassendes Verständnis des Kegelsports (Classic) sowie Erfahrung in der Organisation und sportlichen Leitung von Turnieren/Meisterschaften.
- Führung & Gremienarbeit: Erfahrung in der Leitung von Ausschüssen und der zielgerichteten Führung von Teammitgliedern (z. B. Referent für Sport).
- Daten- & IT-Affinität: Vertrautheit mit der Strukturierung von Daten, Statistikführung sowie der Betreuung/Weiterentwicklung von Verbandsdatenbanken.
- Digitale Kenntnisse: Office 365, Online-Meeting-Plattformen, Sportmanagementsysteme

Die Tätigkeit als Sportdirektor erfolgt ehrenamtlich. Die Position ist nicht vergütet. Reise- und Unterbringungskosten sowie das geltende Tagegeld/Aufwandsentschädigungen für offizielle NBC-Veranstaltungen werden von der NBC gemäß ihren Finanzrichtlinien übernommen.

Bitte senden Sie Ihre aussagekräftigen Bewerbungsunterlagen (Eckdaten & Bewerbung) fristgerecht bis zum 30.09.2026 an das Präsidium der NBC.

Mit freundlichen Grüßen / **With best regards**

Kathrin Lutz

Generalsekretär / **Secretary General**



Martin Herold

Präsident / **President**



World Ninepin Bowling Association SECTION NINEPIN BOWLING CLASSIC

Job Vacancy: Sports Director (m/f/d)
Organization: Ninepin Bowling Classic (NBC)

Start Date: 1 April 2027

Application Deadline: 30 September 2026

About NBC

The Ninepin Bowling Classic (NBC) is the international governing body responsible for the representation, promotion, and organization of the sport of Classic Ninepin Bowling. To manage, further develop, and shape our international sports and competition activities, we are seeking a committed and professionally qualified individual to assume the position of Sports Director (m/f/d) starting on 1 April 2027.

Your Responsibilities (in accordance with § 5.6 of the Rules of Procedure)

The Sports Director is responsible for:

- Coordinating the sporting interests of the NBC both within the organization and in cooperation with its member federations.
- Promoting the further development of the sport by preparing and submitting proposals for amendments to the NBC Sports Regulations.
- Convening and chairing the Sports Committee in the capacity of its Chairperson.
- Assuming overall sporting responsibility for all NBC competitions and regular attendance at NBC international competitions and championships, as well as representation of NBC at official meetings and sporting events.
- Preparing the sporting information and technical specifications for the official announcements of international competitions and championships organized by the NBC.
- Contributing to the education and continuing training of referees, as well as serving on the Examination Committee.
- Supervising and coordinating the work of the Sports Officer.
- Collecting competition results and performance records at NBC events for statistical purposes.
- Managing, maintaining, and further developing the NBC database.
- Managing the World Rankings and Grand Prix Rankings, including the issuance of ranking cards.

Your Profile

- Language Skills: Professional proficiency in spoken and written English and/or German.
- Professional Expertise & Experience: Comprehensive knowledge of Classic Ninepin Bowling and experience in the organization and sporting management of tournaments and championships.
- Leadership & Committee Work: Experience in chairing committees and effectively leading team members (e.g. the Sports Officer).
- Data & IT Affinity: Familiarity with data management, statistical analysis, and the administration and further development of federation databases.
- Digital knowledge: Office 365, online meeting platforms, sport management systems

The Sports Director serves in an honorary (voluntary) capacity. No salary is attached to the position. Travel, accommodation and the applicable daily allowance/ reimbursement for expenses for official NBC events are covered by the NBC in accordance with its financial regulations.

Please submit your complete application documents to the NBC Executive Board by the application deadline 30 September 2026

Mit freundlichen Grüßen / **With best regards**

Kathrin Lutz

Generalsekretär / **Secretary General**



Martin Herold

Präsident / **President**